
 

 

 

 

 

Sprawozdanie z zebrania Zarządu Oddziału Międzyuczelnianego PTTK  

z Zarządami Kół i Klubów nr 1/2025 

 

 

Miejsce: Dom Kultury Śródmieście, Ul. Smolna 9 

Termin:  środa, 22 stycznia 2025 w godz. 18:05 - 19:35 

Obecni: Zarząd OM PTTK w składzie: 

Magdalena Wodiczko – Prezeska 

Joanna Jeżewska – Wiceprezes 

Tomasz Rychlewski – Sekretarz 

Anna Kadłubowska – Skarbnik 

Szymon Bijak – Przedstawiciel Komisji Rewizyjnej 

Dariusz Mazurek – Przedstawiciel Komisji Rewizyjnej 

Ryszard Wilk – Przedstawiciel Sądu Koleżeńskiego 

Dagmara Komorniczak – Przedstawicielka Sądu Koleżeńskiego 

 

oraz oddelegowani przedstawiciele kół i klubów OM. 

 

 

Porządek obrad podczas zebrania: 

I Przedstawienie Zarządu Oddziału, omówienie przez Prezeskę powodu spotkania 

II Dyskusja programowa, omówienie punktów z agendy: 

- Kwestie finansowe: rozliczenia za 2024 rok, faktury 

- Polityka RODO - kwestie zastosowania zapisów 

- Tzw. Ustawa Kamilka - konieczność przyjęcia zapisów Standardów Ochrony Małoletnich i 

odgórnych wytycznych w Oddziale 

- Podsumowanie rozliczeń TK-K i TK-O - garść statystyk 

- Formy świętowania 65-lecia Oddziału: konkurs i inne pomysły na aktywizację członków 

- Temat odznaczeń w Oddziale 

- Komisje programowe 

III Wolne wnioski uczestników 

IV Ustalenie terminu następnego zebrania 

 

 

 

 

 



 

 

 

II Dyskusja programowa, omówienie punktów z agendy: 

 

Lp. Temat: Uzgodniono: 

1. 

 

 

  

Kwestie 

finansowe,  

rozliczenia 

Koleżanka Magdalena Wodiczko podała, że w kwestiach finansowych na koniec 2024 

roku, Oddział jest w dobrej kondycji – nie mamy długu ani żadnych problemów 

finansowych. 

Jedyne na co Zarząd zwraca uwagę i co powinno zostać podkreślone to problem z 

przepływem dokumentacji wewnątrz – między Kołami/Klubami, a Oddziałem. 

Prowadzenie rozliczeń przez naszą Skarbniczkę, Kol. Annę bardzo często jest blokowane 

ze względu na niedostarczanie na czas faktur. Stąd prośba o terminowe dostarczanie 

faktur i rachunków. 

Innym tematem który został podniesiony ze strony Kół/Klubów, tj. Koła nr 18 

(Stowarzyszenia Miłośników Nieznajowej) oraz Postakademickiego Klubu 

Turystycznego to brak umieszczonej informacji na stronie internetowej, odnośnie 

szczegółowego bilansu wydatków i wpływów z budżetu na 1,5% podatku dla OPP. 

Dotyczy to głównie Kół/Klubów, prowadzących bazy namiotowe i chatki. Kiedyś taka 

informacja była umieszczona na stronie internetowej Oddziału, obecnie w Uchwałach 

widnieje tylko ogólne roczne zestawienie kwot przyznanych poszczególnym 

Kołom/Klubom z kwot otrzymanych na cele szczegółowe. Prośba ze strony baz 

namiotowych jest umotywowana potrzebą większej klarowności wśród członków 

Kół/Klubów na co konkretnie idą środki otrzymane z tego tytułu i ile zostało tych 

środków z poprzednich lat. 

Uzgodniono, że Zarząd OM rozważy tą prośbę i podejmie dalsze decyzje.  

Klub InO Stowarzysze zwrócił uwagę na inną kwestię, tj. zmieniające się środowisko 

prawne wobec limitu jaki Oddział ma jako OPP (250 tys. zł w 2025 r.) by pozostać w 

poza VAT-owym systemie rozliczeń.  Przedstawicielstwo Stowarzysza podkreśliło, że są 

organizowane duże imprezy które generują koszty i że wewnętrzne ustalenie 

konkretnego limitu kosztów by się przydało. 

Wobec tej prośby podczas zebrania zasugerowano, by imprezy takie, Koła i Kluby 

odpowiednio wcześnie nanosiły w terminarzu budżetowym oraz organizowały poprzez 

jakiegoś innego organizatora (we współpracy z Klubem). Innym pomysłem który padł 

byłoby ustalenie wobec imprez powtarzalnych (jest ich około 10-20% w ciągu roku), 

stworzenie tzw. systemu pre-paidowego. 

Uzgodniono, że Zarząd OM sprawdzi zasugerowane możliwości i ewentualnie 

wprowadzi najlepsze rozwiązania w życie.  
 

 



 

2. Polityka RODO 

- kwestie 

zastosowania 

zapisów 

Kol. Joanna Jeżewska ogłosiła, że przygotowała już draft oddziałowej Polityki 

Prywatności oraz instrukcje postępowania. Oddział ma w planach wkrótce przyjąć i 

ogłosić tę politykę, a Koła i Kluby mają się zapoznać z tą polityką i podpisać stosowne 

oświadczenia. 

Kol. Paweł Dudzik stwierdził, że obecna polityka jest przyjęta jedynie wobec Zarządu 

Głównego PTTK i nie ma w chwili obecnej konkretnych wytycznych wobec Oddziałów, 

więc Oddział nie powinien wysyłać danych osobowych do e-legitymacji (może to być 

nawet odebrane jako próby monetyzowania danych).  

Kol. Joanna planuje dokonać dalszych prawnych analiz. 

Co więcej, Kol. Magdalena pokreśliła że prosi wszystkie Koła i Kluby o przekazanie 

wszystkich dokumentów, takich jak umowy i deklaracje do Oddziału, gdyż Zarząd OM 

zbiera te dokumenty, w celu umieszczenia ich w nowej, odpowiednio zabezpieczonej 

szafie (w bezpiecznych kopertach, ułożonych rocznikami).  

Przy okazji tego punktu programowego, Kol. Mariusz Tomiczak spytał o nowe umowy 

wolontariackie, które trzeba będzie podpisać z członkami. 

W odpowiedzi, Kol. Joanna podała, że przy okazji przyjmowania zapisów o Standardach 

Ochrony Małoletnich dobrze będzie dopisać, że jeżeli zorganizowane są imprezy z 

małoletnimi, to uczestnicy powinni posiadać stosowne zaświadczenie, ewentualnie to 

Koła/Kluby powinny w swoich regulaminach umieścić te zapisy. 

3. Tzw. Ustawa 

Kamilka - 

konieczność 

przyjęcia 

zapisów SOM i 

odgórnych 

wytycznych w 

Oddziale 

Zarząd OM podał, że według otrzymanych wytycznych od ZG PTTK, Oddział powinien 

przyjąć zapisy i Uchwalić Standardy Ochrony Małoletnich w brzmieniu takim w jakim 

jest zobowiązany, a następnie wszyscy powinni się do tych zapisów zastosować.  

Wzbudziło to dyskusję co do kwestii sposobu stosowania tych wytycznych w Kołach i 

Klubach.  

Kol. Paweł Dudzik podkreślił że wewnątrz Oddziału niewielu mamy małoletnich 

członków oraz że niewielka liczba małoletnich uczestniczy w organizowanych 

imprezach, a jeśli już uczestniczy – to wraz z rodzicami. Najłatwiejszą formą 

zastosowania się do tych standardów byłoby, wg Kolegi, sporządzenie prezentacji 

Power Point, by każdy po zapoznaniu się podpisał. Ponadto, według sugestii Kolegi 

Pawła Dudzika, bazy namiotowe mogą po prostu wywiesić w widocznym miejscu 

streszczoną wersję standardów w kilku punktach, a dla osób obsługujących bazy – 

można dostarczyć streszczenie tego dokumentu. 

Kol. Joanna wspomniała że być może regulaminy baz/chatek mają już zapisy pasujące 

do SOM, bez konieczności ich zmian.  

 

4. Podsumowanie 

rozliczeń TK-K i 

TK-O - garść 

statystyk 

Kol. Tomasz Rychlewski przedstawił uczestnikom spotkania statystyki zbiorcze z 2024 r. 

dotyczące Oddziału (takie jak: ilość członków opłacających składki członkowskie, stan 

kadry programowej, ilość przyznanych odznak przez Weryfikat,  ilość zorganizowanych 

imprez i ich uczestników, itp.), które zostały w ostatnich czasie zebrane z Kół i Klubów i 

wysłane na formularzu TK-O w terminie.   

 

 



 

5. Formy 

świętowania 

65-lecia OM: 

konkurs i inne 

pomysły na 

aktywizację 

członków 

Kol. Tomasz Rychlewski wskazał, że w tym roku Oddział będzie świętował swoje 65-

lecie i podobnie jak 5 lat temu, warto by było zorganizować konkurs na 

logo/obraz/baner podkreślający to święto (np. nawiązując do typowego wieku 

emerytalnego). 

Przy tej okazji Zarząd wystąpił do przedstawicieli Kół i Klubów o przekazanie swoich 

pomysłów na to święto (takie jak organizacja imprez), gdyż jest to świetna okazja na 

aktywizację członków i wspólną integrację.  

Pomysły jakie padły na spotkaniu to: 

- Wspólne międzykołowe imprezy, jak np. wycieczka do Czerska, Twierdzy Modlin, 

- Pętla warszawska, gdzie każde Koło/Klub miałoby wystawić swoją sztafetę, 

- Potańcówki w domach Kultury, 

- Spacer po lasku Bielańskim lub wyjazd na Kurpie, 

- Mikroimprezy (do zorganizowania przez chętnych członków Kół i Klubów, za które 

możliwe jest przyznawanie odznaczeń).  

 

6. Temat 

odznaczeń w 

Oddziale 

Zarząd OM podał, że ostatnim czasie powołano nową Kapitułę Odznaczeń przy OM.  

Przedstawiciel Kapituły, Kol. Szymon Bijak wskazał, że w ostatnim czasie mało było 

wniosków od Kół i Klubów o nowe odznaczenia. Oddział prowadzi rejestr odznaczeń, 

jak również istnieje system wyróżnień członków na różnych poziomach: oddziałowym, 

PTTK oraz państwowym (resortowym, prezydenckim). 

Kol. Szymon zachęca do wypełniania i wysyłania wniosków do Kapituły o odznaczenia.  

W przypadku pytań co do odznaczeń, czy szczegółów wypełniania wniosków  

– Kol. Szymon chętnie służy pomocą.   

 

7.  Komisje 

Programowe 

Temat dodany pod koniec omawiania punktów programowych przez Kol. Tomasza 

Rychlewskiego. Zarząd OM aktualnie pracuje nad zamknięciem listy członków 

potrzebnych do powołania poszczególnych Komisji Programowych. Do niektórych 

Komisji brakuje nam chętnych, stąd zachęta do dopisywania się do list.  

Kol. Dariusz Mazurek wymienił główne korzyści: możliwość przeprowadzania szkoleń, 

kursów i wykładów, tak by nieustannie zachęcać członków do dalszych aktywności 

(niewątpliwą możliwością jakie dają nam komisje są Kursy OT i przewodnickie, 

możliwość zdobywania uprawnień przez członków będących pasjonatami danych 

dziedzin).  

Temat wywołał żywą dyskusję, w szczególności temat powodów i zasadności 

powoływania niektórych Komisji: ds. OT, czy Akademickiej.  

Podano m.in. że: Komisja OT daje możliwość nadawania uprawnień w Oddziale i 

szkolenia wolontariuszy do prowadzenia imprez oddziałowych, a ZG PTTK od ok. 10 lat 

już nie działa w tym zakresie. 

Co do Komisji Akademickiej, to istniała kiedyś główna Komisja przy ZG PTTK, zrzeszała 

ona ludzi z całej Polski i działała głównie w obszarze opieki nad bazami namiotowymi. 

Została jednak uchylona ze względu na jej tymczasowość. Potrzebę powołania takiej 

Komisji w ramach Oddziału kilkoro uczestników zebrania wytłumaczyło tym, by móc 

utrzymać kontakty z innymi Oddziałami. 



 

Uzgodniono, że Zarząd OM rozważy potrzebę powoływania tych Komisji, o ile zbierze 

się wystarczająca liczba chętnych. Nawet jeśli w najbliższej przyszłości, niektóre Komisje 

nie zostaną uchwalone, zawsze będzie można je uchwalić z czasem.  

Pod koniec spotkania kilkoro członków zgłosiło się do dopisania do list chętnych do 

poszczególnych Komisji.  

 

 

III Wolne wnioski uczestników i tematy od Kół i Klubów. 

 

Podczas spotkania, podniesione zostały następujące wnioski i tematy z ramienia Zarządów Kół i Klubów: 

 

Lp. Punkt podniesiony 

przez: 

Temat / Pytanie: Rezultat / Dalsze plany: 

1. Kol. Łucja Samorajczyk Wniosek o szkolenie kadr 

turystycznych 

Kol. Paweł Dudzik wspomniał że powinno zostać 

przeprowadzone szkolenie z dydaktyki - dla osób 

szkolących. 

 

Wspomniano również, że Koledzy z bazy w 

Łopience mogliby uczestniczyć w szkoleniach 

Pierwszej Pomocy Przedmedycznej.  

2. Kol. Natalia Zyśk Rozliczenia imprez – wniosek 

by poza rejestrem imprez, 

rozliczenia (tak jak kiedyś)  

były również widoczne na 

stronie internetowej OM  

Zarząd OM rozważy umieszczanie rejestru 

rozliczonych imprez na stronie. 

 

 

IV Termin kolejnego zebrania Zarządu OM z Zarządami Kół i Klubów. 

 

Pod koniec spotkania nie ustalono konkretnego terminu kolejnego zebrania, jednak wskazano, że najlepiej 

gdyby było to nie rzadziej niż co 3 miesiące, przy czym ze względu na realizację święta 65-lecia Oddziału – 

kolejne spotkanie powinno odbyć się przed najbliższymi Świętami Wielkanocnymi.  

 

 

 

 

 

Warszawa, 02.02.2025 r.                                                                                                      Tomasz Rychlewski 

Sekretarz Zarządu  

Oddział Międzyuczelniany PTTK w Warszawie 

 


